

(French version below)

Property Taxes Reimagined – Resources for Municipalities and Information for the Residents

The Village of Donnelly and all municipal governments across Alberta are facing significant challenges in how they pay for local services that their residents want and need. For example:

- Just like your household, inflation is making things more expensive for our Village.
- Over the last 15 years, the Alberta government has lowered how much money it gives to municipal governments to help pay for local programs and community infrastructure like roads, water and sewer systems, and recreation facilities.
- Policing (By-law Officers') costs have gone up, Other repairs have been delayed due to other priorities costing more

These changes are making it more costly for the Village to provide the services you rely on. That's why municipal property taxes have gone up. The Alberta government is also increasing its property tax, which the Village collects on their behalf.

The non-partisan association, [Alberta Municipalities](#), which represents the province's summer villages, villages, towns, cities and specialized municipalities, has conducted considerable research around property taxes and community funding. They are sharing their findings through an information project called [Property Taxes Reimagined](#). It explains what is happening and raises questions about whether Alberta needs to change how local services are funded.

Réimaginer les taxes foncières – Ressources pour les municipalités et information pour les résidents

Le Village de Donnelly, comme l'ensemble des administrations municipales de l'Alberta, fait face à d'importants défis liés au financement des services locaux dont les résidents ont besoin et qu'ils souhaitent conserver. Par exemple :

- Tout comme dans chaque foyer, l'inflation augmente le coût de fonctionnement de notre Village.
- Au cours des 15 dernières années, le gouvernement de l'Alberta a réduit le financement qu'il accorde aux municipalités pour soutenir les programmes locaux et les infrastructures communautaires, comme les routes, les réseaux d'eau et d'égouts, ainsi que les installations récréatives.
- Les coûts liés aux services policiers (agents d'application des règlements municipaux) ont augmenté, et souvent certaines réparations doivent être reportées en raison d'autres priorités devenues plus coûteuses.

Ces changements rendent la prestation des services municipaux plus onéreuse. C'est pourquoi les taxes foncières municipales ont augmenté. Le gouvernement de l'Alberta augmente également sa propre taxe foncière, que le Village perçoit en son nom.

L'association non partisane, [Alberta Municipalities](#), qui représente les villages d'été, villages, villes, cités et municipalités spécialisées de la province, a mené des recherches approfondies sur les taxes foncières et le financement communautaire. Elle partage aujourd'hui ses conclusions dans le cadre d'un projet d'information intitulé. Ce projet, [Property Taxes Reimagined](#), explique la situation actuelle et soulève des questions quant à la nécessité de revoir la façon dont les services locaux sont financés en Alberta.